
PROTOKÓŁ Nr X/24

z sesji Rady Powiatu Otwockiego 

odbytej w dniu 19 grudnia 2024 r.
w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku

przy ul. Poniatowskiego 10

Na podstawie art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz § 12 ust. 4 

Statutu Powiatu Otwockiego Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach o godzinie 1620 

otworzyła obrady X sesji Rady Powiatu Otwockiego. Powitała przybyłych gości, radnych 

oraz pracowników Starostwa.

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 18 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby stanowi quorum, pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Otwarcie obrad sesji.

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu Nr IX z sesji.

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał:

1) w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. - Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok, 

z późn.zm.;

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Otwockiego na lata 2024 - 2038, z późn.zm.;

3) w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024;

4) Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2025 rok:

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,

b) opinia Komisji Budżetowej,

c) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na 2025 rok,

d) głosowanie.

5) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 

2025-2038:
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a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,

b) opinia Komisji Budżetowej,

c) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Otwockiego na lata 2025-2038;

d) głosowanie.

6) w sprawie zmiany uchwały Nr 463/LXXIII/24 Rady Powiatu Otwockiego 

z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej, na które zostaną przeznaczone środki PFRON;

7) w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji 

Rewizyjnej;

8) zmieniająca Uchwałę Nr 6/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej;

9) zmieniająca uchwałę Nr 11/II/24 z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie powołania 

Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa;

10) zmieniająca Uchwałę Nr 10/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania Komisji Edukacji, Kultury i Sportu;

11) zmieniająca Uchwałę Nr 12/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.

5. Przedstawienie planów pracy komisji Rady Powiatu Otwockiego na 2025 rok.

6. Sprawozdanie z prac Zarządu.

7. Informacje Przewodniczącej Rady.

8. Sprawy różne.

9. Zamknięcie obrad sesji.

Ad. 2
Radny Krzysztof Olszewski zgłosił wniosek o wprowadzenie do pkt 4 ppkt 12 

projektu uchwały Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie przekazania petycji według 

właściwości.

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego.

Głosowanie w obecności 18 radnych: „za” —18 osób.

Wniosek został przyjęty.
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku sesji.

Głosowanie w obecności 18 radnych: „za” —18 osób.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie obrad sesji.

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu Nr IX z sesji.

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał:

1) w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. - Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok, 

z późn.zm.;

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Otwockiego na lata 2024 - 2038, z późn.zm.;

3) w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024;

4) Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2025 rok:

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,

b) opinia Komisji Budżetowej,

c) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na 2025 rok,

d) głosowanie.

5) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 

2025-2038:

e) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,

f) opinia Komisji Budżetowej,

g) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Otwockiego na lata 2025-2038;

h) głosowanie.

6) w sprawie zmiany uchwały Nr 463/LXXIII/24 Rady Powiatu Otwockiego 

z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej, na które zostaną przeznaczone środki PFRON;

7) w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji 

Rewizyjnej;
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8) zmieniająca Uchwałę Nr 6/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej;

9) zmieniająca uchwałę Nr 11/II/24 z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie powołania 

Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa;

10) zmieniająca Uchwałę Nr 10/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania Komisji Edukacji, Kultury i Sportu;

11) zmieniająca Uchwałę Nr 12/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej;

12) przekazania petycji według właściwości.

5. Przedstawienie planów pracy komisji Rady Powiatu Otwockiego na 2025 rok.

6. Sprawozdanie z prac Zarządu.

7. Informacje Przewodniczącej Rady.

8. Sprawy różne.

9. Zamknięcie obrad sesji.

Ad. 3
Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

Nr IX z sesji.

Głosowanie w obecności 18 radnych: „za” —18 osób.

Ad. 4
1) Starosta Otwocki Tomasz Laskus przedstawił autopoprawkę Zarządu. Zawiera ona

m.in. przeniesienie 10 mln zł na 2025 rok w związku z zadaniem inwestycyjnym 

„Modernizacja infrastruktury drogowej na terenie Miasta Otwocka z dofinansowaniem z 

Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład”, które zostanie ukończone na przełomie 

grudnia 2024 r. i stycznia 2025 r. Zwiększono również wydatki o 18 tys. zł na remont stropu 

Domu Pomocy Społecznej Anielin. Następnie przedstawił główne zmiany w budżecie.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii.
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Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz 

z autopoprawką.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —12 osób, „przeciw” — 7, „wstrzymały się” — 2 

osoby.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych podjęła uchwałę Nr 64/X/24 

w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 20 

grudnia 2023 r. - Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok, z późn.zm, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

2) Starosta Otwocki Tomasz Laskus poinformował, że projekt jest konsekwencją zmian

w uchwale budżetowej.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —12 osób, „przeciw” — 7, „wstrzymały się” — 2 

osoby.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych podjęła uchwałę Nr 65/X/24 w 

sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 20 grudnia 

2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 2024 - 

2038, z późn.zm. która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

5



3) Starosta Otwocki Tomasz Laskus poinformował, że projekt uchwały był szczegółowo 

omawiany na posiedzeniu Komisji Budżetowej, podczas którego zauważono również omyłkę 

pisarską w uzasadnieniu. „Opracowanie Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Otwockiego na lata 2025-2030 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko oraz z 

przeprowadzeniem strategicznej oceny oddziaływania na środowisko wraz z opinią”, zostało 

błędnie określone jako zadanie inwestycyjne. Prawidłowy zapis w pkt-cie 12) to „Zadanie 

bieżące”.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz 

z autopoprawką.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —12 osób, „przeciw” — 6, „wstrzymały się” — 6 

osoby.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych podjęła uchwałę Nr 66/X/24 

w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

4)
a) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach odczytała uchwałę Nr 3.c./279/2024 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej, która pozytywnie zaopiniowała przedłożony 

przez Zarząd Powiatu Otwockiego projekt uchwały budżetowej na 2025 rok.

b) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały budżetowej Powiatu Otwockiego na 

2025 r. z przyjętymi zmianami w załączniku nr 2a.
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c) Radna Bogumiła Więckowska przekazała, że Klub Radnych Platformy 

Obywatelskiej RP wnioskował o wyłączenie planowanej sprzedaży nieruchomości 

zabudowanej w Józefowie przy Sienkiewicza 28, co nie zostało uczynione. Z tego powodu 

członkowie klubu będą głosować przeciwko projektowi uchwały.

Radny Dariusz Kołodziejczyk zapytał o kwotę ok. 10 mln zł na modernizację 

infrastruktury drogowej na terenie Miasta Otwocka, która wcześniej nie była zawarta w 

załączniku 2a.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus powiedział, że wynika to ze zmian w Uchwale 

Budżetowej Powiatu Otwockiego na 2024 rok, które były dzisiaj głosowane. Ze względu na 

trwające ostatnie prace na ul. Reymonta, zadanie to zostanie rozliczone w styczniu 2025 r. 

Środki z Polskiego Ładu są elastyczne i można dokonać ich przesunięć. Następnie Starosta 

zaproponował, że przedstawi poprawki, które zostały wprowadzone. Zarząd przyjął wszystkie 

poprawki zawnioskowane przez komisje. Niezrealizowane środki z Polskiego Ładu zostały 

przeniesione na następny rok. Kwoty współfinansowania inwestycji przez samorządy zostały 

zaktualizowane. Wprowadzona została kwota ok. 5 mln zł z lokaty z lat ubiegłych. Dochody 

z tytułu subwencji ogólnej zostały obniżone o 744 tys. zł ze względu na korektę 

z Ministerstwa Finansów. W załączniku inwestycyjnym wprowadzono 100 tys. zł na prace 

przygotowawcze związane z budową budynku siedziby Starostwa Powiatowego. 980 tys. zł 

zostało przesunięte po zaakceptowaniu przez Ministerstwo Finansów wniosku zmieniającego 

zakres prac remontowych zabytkowego kościoła w Karczewie. Największe zmiany zostały 

wprowadzone w załączniku inwestycyjnym. Ma to związek ze współpracą powiatu i gmin. W 

2024 r. środki gmin stanowiły ok. 1 mln 300 tys. zł, w 2025 planowane jest prawie 7 mln 300 

tys. zł. Załącznik odzwierciedla realne deklaracje włodarzy, a większość inwestycji 

finansowana jest w formule 50/50. Środki własne Powiatu w 2024 r. wynosiły ok. 19 mln zł 

i dodatkowe 8 mln 700 tys. zł z kredytu. W 2025 r. są to 32 mln złotych bez kredytu. Po 

dodaniu dofinasowań z gmin, programu Polskiego Ładu oraz Marszałka Województwa, jest to 

łącznie kwota 87 mln złotych na inwestycje.

Radny Dariusz Kołodziejczyk zapytał o pochodzenie środków przeznaczonych na 

modernizację ul. Kołłątaja.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że są to środki z Polskiego Ładu.

Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Wyglądała przekazał, że ogromną 

wartością tego budżetu jest uwzględnienie potrzeb poszczególnych gmin. Budżet jest dobrze 

zbilansowany i zakłada po stronie dochodów ponad 310 mln zł, ponad 311 mln po stronie 
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wydatków oraz ponad 1 mln 300 tys. zł deficytu. Przyszły rok przyniesie wyzwania w jego 

realizacji. Należą do nich podpisana ustawa o ochronie ludności i obronie cywilnej, która 

nakłada zobowiązania na jednostki samorządu terytorialnego, nowe przepisy naliczania 

potrzeb oświatowych, czy brak środków w Narodowym Funduszu Zdrowia. Wnioski komisji 

merytorycznych oraz poszczególnych radnych zostały uwzględnione w projekcie. Radny 

nawiązał do wypowiedzi radnej Bogumiły Więckowskiej mówiąc, że Komisja Budżetowa 

zwróciła się z wnioskiem o przeanalizowanie możliwości zbilansowania dochodów, po 

wyłączeniu planowanej sprzedaży nieruchomości zabudowanej w Józefowie przy 

Sienkiewicza 28. Zarząd odpowiedział, że widzi możliwość zbilansowania dochodów ale pod 

warunkiem zmniejszenia wydatków na inwestycje.

Radna Bogumiła Więckowska powiedziała, że nie ma potwierdzeń na piśmie 

o współfinansowaniu inwestycji przez poszczególne gminy.

Radny Dariusz Kołodziejczyk zaznaczył, że na posiedzeniu Komisji Budżetowej 

zwrócił się z prośbą o potwierdzenie deklaracji przez włodarzy gmin.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że na spotkaniu z reprezentantami 

gmin uzyskał potwierdzenie. Deklaracje na piśmie będą możliwe po uchwaleniu budżetów.

Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa powiedziała, że powiat powinien finansować 

się bez wkładu ze strony gmin.

Radny Mateusz Rojek stwierdził, że gminy nie mają takiego obowiązku. Natomiast 

jeśli chcą współpracować z powiatem, mają do tego prawo.

Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa dodała, że każdy szczebel samorządu ma 

swoje zadania i powinien finansować je we własnym zakresie. Jeżeli tego nie robi, może nie 

jest potrzebny.

Radny Tomasz Wyglądała przekazał, że z inwestycji powiatowych korzystają 

mieszkańcy gmin. Gminy współpracując z powiatem są w stanie wykonać zadania przy 

większym nakładzie finansowym.

Radny Dariusz Kołodziejczyk poinformował, że powiaty powstały w ramach 

dostosowań polskiego prawodawstwa do wymogów Unii Europejskiej. Dalsze dyskusje nic 

nie wniosą.

Radny Jacek Czarnowski przekazał, że od lat trwają dyskusje na temat finansowania 

i współfinansowania inwestycji na terenie powiatu, oraz przekazania dróg gminom. Dzisiaj 

ten problem nie zostanie rozwiązany. Budżet został skonstruowany biorąc pod uwagę 

ewentualne wsparcie od innych samorządów czy jednostek.
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Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach potwierdziła, że gminy nie są chętne, by 

przejmować drogi powiatowe. Gmina Wiązowna i miasto Otwock przejęły odcinki dróg, 

których charakter nie wskazywał na drogi powiatowe a gminne.

Radny Paweł Walo powiedział, że w najbliższym czasie bardzo dużo dróg 

powiatowych zostanie przekazane gminom. Drogi serwisowe wejdą w skład dróg 

powiatowych, w zamian oddawane będą drogi, które mogą stać się gminnymi. Włodarze 

wyrazili przychylność wobec tych działań.

d) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie autopoprawkę 

Zarządu do projektu uchwały budżetowej.

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” —13 osób, „przeciw” —10 osób.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych przyjęła autopoprawkę do projektu 

Uchwały Budżetowej Powiatu Otwockiego na 2025 rok.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz 

z przyjętą autopoprawką.

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” —13 osób, „przeciw” —10 osób.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła Uchwałę Nr 67/X/24 - 

Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.

Radny Jacek Czarnowski opuścił obrady sesji.

5) a) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach odczytała uchwałę Nr 3.h./279/2024 Składu

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej, która pozytywnie zaopiniowała przedłożony 

przez Zarząd Powiatu Otwockiego projekt uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Otwockiego na lata 2025-2038.
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b) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wraz z przyjętymi zmianami w 

załączniku nr 2.

c) Radni nie zgłosili uwag i pytań.

d) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie autopoprawkę 

Zarządu do projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Otwockiego na 

lata 2025-2038.

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” —13 osób, „przeciw” —9 osób.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych przyjęła autopoprawkę do projektu 

uchwały.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz 

z przyjętą autopoprawką.

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” —13 osób, „przeciw” —9 osób.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych podjęła Uchwałę Nr 68/X/24 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 2025-2038, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Radny Jacek Czarnowski dołączył do obrad sesji.

6) Starosta Otwocki Tomasz Laskus poinformował, że w związku z rezygnacjami

z uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych i zwiększonym zapotrzebowaniem na sprzęt 

rehabilitacyjny, przesunięte zostanie ok. 15 tys. zł ze środków PFRON. Pozwoli to na 

dopasowanie do bieżących potrzeb i terminowe rozliczenie przyznawanych środków 

finansowych.
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Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła wiceprzewodniczącą Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa o przedstawienie opinii.

Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa Kinga Błaszczyk 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” — 23 osoby.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła uchwałę Nr 69/X/24 w 

sprawie zmiany uchwały Nr 463/LXXIII/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 18 

kwietnia 2024 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i 
społecznej, na które zostaną przeznaczone środki PFRON, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.

7) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że do Biura Rady wpłynęła

rezygnacja radnego Jarosława Lecha z członkostwa w Komisji Rewizyjnej w związku 

z objęciem funkcji Członka Zarządu.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” — 22 osoby, „wstrzymała się” — 1 osoba.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła uchwałę Nr 70/X/24 

w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji Rewizyjnej, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

O godzinie 1735 Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę.

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 1744.

Radny Zbigniew Szczepaniak opuścił obrady sesji.
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8) Odnośnie projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” — 22 osoby.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych podjęła uchwałę Nr 71/X/24 

zmieniająca Uchwałę Nr 6/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. w 

sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.

9) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radni zgłaszają chęć pracy 

w Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa.

Radny Robert Kosiński zgłosił swój akces oraz zadeklarował rezygnację 

z uczestnictwa w Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska.

Radny Mateusz Rojek zaproponował zmianę treści projektu uchwały i dopisanie 

radnego Roberta Kosińskiego do listy członków Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie wniosek w sprawie 

zmiany treści uchwały.

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” — 22 osoby.

Wniosek został przyjęty.

Radny Mateusz Rojek zgłosił radnego Roberta Kosińskiego do pełnienia funkcji 

Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radny wyraża zgodę na 

kandydowanie.

Radny Robert Kosiński wyraził zgodę.

Nie zgłoszono innych kandydatur.
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Radna Bogumiła Więckowska zapytała, czy najpierw radni nie powinni przegłosować 

rezygnacji radnego Kosińskiego z udziału w Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska. Bez 

tego radny zostałby członkiem czwartej komisji, co jest niezgodne ze Statutem.

Radny Piotr Mateusz Kudlicki powiedział, że rezygnacja została złożona ustnie 

podczas dzisiejszej sesji. Do zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Gospodarki, 

Zasobu i Środowiska może dojść na następnej sesji.

Adwokat Marek Bajson wyjaśnił, że kwestię rezygnacji reguluje § 28 ust. 2 Statutu 

Powiatu Otwockiego, który mówi, że rezygnację składa się do przewodniczącego rady. Rada 

przyjmuje rezygnację z członkostwa w komisji w formie uchwały na pierwszej sesji po dniu 

jej złożenia, lub jeśli rada nie dokona przyjęcia rezygnacji w ciągu miesiąca od dnia jej 

złożenia, uważa się ją za przyjętą, w ostatnim dniu tego miesiąca.

Radny Piotr Mateusz Kudlicki złożył wniosek o zmianę porządku obrad 

i wprowadzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego Roberta 

Kosińskiego z członkostwa w Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie ww. wniosku jako 

pkt 4 ppkt 9.

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” —19 osób, „przeciw” — 3 osoby. 

Wniosek został przyjęty.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie obrad sesji.

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu Nr IX z sesji.

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał:

1) w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. - Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok, 

z późn.zm.;

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Otwockiego na lata 2024 - 2038, z późn.zm.;

3) w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024;

4) Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2025 rok:
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e) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,

f) opinia Komisji Budżetowej,

g) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na 2025 rok,

h) głosowanie.

5) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 

2025-2038:

i) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,

j) opinia Komisji Budżetowej,

k) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Otwockiego na lata 2025-2038;

l) głosowanie.

6) w sprawie zmiany uchwały Nr 463/LXXIII/24 Rady Powiatu Otwockiego 

z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej, na które zostaną przeznaczone środki PFRON;

7) w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji 

Rewizyjnej;

8) zmieniająca Uchwałę Nr 6/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej;

9) w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska;

10) zmieniająca uchwałę Nr 11/II/24 z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie powołania 

Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa;

11) zmieniająca Uchwałę Nr 10/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania Komisji Edukacji, Kultury i Sportu;

12) zmieniająca Uchwałę Nr 12/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej;

13) przekazania petycji według właściwości.

5. Przedstawienie planów pracy komisji Rady Powiatu Otwockiego na 2025 rok.

6. Sprawozdanie z prac Zarządu.

7. Informacje Przewodniczącej Rady.

8. Sprawy różne.

9. Zamknięcie obrad sesji.
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Radny Piotr Mateusz Kudlicki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” — 22 osoby.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych podjęła uchwałę Nr 72/X/24 w 

sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji Gospodarki, Zasobu i 
Środowiska, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Radny Zbigniew Szczepaniak dołączył do obrad sesji.

10) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz 

z poprawką.

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” —13 osób, „przeciw” —10 osób.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła uchwałę Nr 73/X/24 

zmieniająca uchwałę Nr 11/II/24 z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

11) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że do Biura Rady wpłynął 

wniosek radnego Andrzeja Wojtyry o przystąpienie do Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” - 22 osoby, „wstrzymała się” - 1 osoba.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła uchwałę Nr 74/X/24 

zmieniająca Uchwałę Nr 10/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. w 
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sprawie powołania Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.

Radny Dariusz Kołodziejczyk opuścił obrady sesji.

12) Przewodniczący doraźnej Komisji Statutowej Mateusz Rojek poinformował, że 

komisja potrzebuje więcej czasu, by zakończyć prace nad Statutem.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” - 22 osoby.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych podjęła uchwałę Nr 75/X/24 

zmieniająca Uchwałę Nr 12/II/24 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 16 maja 2024 r. w 

sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.

13) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Olszewski 

poinformował, że właściwym organem do prowadzenia postępowania w przedmiocie objętym 

treścią petycji jest Starosta Legionowski.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” - 22 osoby.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych podjęła uchwałę Nr 76/X/24 

przekazania petycji według właściwości, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.
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Ad. 5
Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że wszyscy radni otrzymali 

przyjęte plany pracy komisji merytorycznych.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Ad. 6

Radna Kinga Błaszczyk poprosiła o udzielenie informacji w sprawie pisma Prezydenta 

Miasta Otwocka w sprawie przekazania placówek Podstawowej Opieki Zdrowotnej do 

prowadzenia przez Miasto Otwock.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że pierwszym krokiem Zarządu było 

przekazanie pisma do Prezes Powiatowego Centrum Zdrowia celem zajęcia stanowiska. 

Żadne dodatkowe działania nie zostały podjęte.

Radna Kinga Błaszczyk wyraziła pozytywną opinię na temat przekazania placówek.

Radny Jacek Czarnowski zapytał o to, jak głosował Zarząd Powiatu w sprawie 

ustalenia dodatków funkcyjnych oraz dodatku motywacyjnego dla dyrektorów szkół 

i placówek oświatowych.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że Rada Powiatu już podjęła uchwałę 

w tym zakresie.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach dodała, że było to omawiane na poprzedniej 

sesji. Przypomniała również, że materiały na sesję muszą zostać przygotowane na 7 dni przed 

sesją, mimo, że po tym terminie odbywają się posiedzenia Zarządu.

Radny Jacek Czarnowski zapytał, czy przedstawiciele BRUK-BUD Piotr Skoczek sp. 

z o.o. odpowiedzieli na zaproszenie Zarządu Dróg Powiatowych w celu wysłuchania 

propozycji ugodowej.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że nie stawili się na spotkanie.

Radny Jacek Czarnowski zapytał się, czy została przygotowana analiza w związku 

z wnioskiem Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP o niezwłoczne podłączenie 

ogrzewania w budynku należącym do Powiatu Otwockiego znajdującym się w Józefowie przy 
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ul. Sienkiewicza 28 (budynek dawnego Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczego) oraz poprosił 

o udostępnienie jej na piśmie.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że specjalista stwierdził brak zasadności 

włączania ogrzewania.

Radny Jacek Czarnowski zwrócił uwagę na zaciek powstały w tym budynku.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus powiedział, że jeszcze nie zostało to naprawione, 

natomiast zostało uwzględnione w przygotowanej analizie.

Radny Jacek Czarnowski poprosił o udzielenie informacji dot. braku możliwości 

prawnych dofinansowania akcji Szlachetna Paczka.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że Powiat nie ma możliwości zakupu 

wkładu do paczek.

Skarbnik Powiatu Wiesław Miłkowski poinformował, że tylko osoby fizyczne mogą 

przekazać wkład do paczki. Nie ma podstawy prawnej, która umożliwiłaby powiatowi 

przekazanie takiej darowizny.

Radny Jacek Czarnowski zauważył, że radni mogli skompletować takie paczki w 

ramach oddolnej inicjatywy.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach podkreśliła, że w takim przypadku jeden 

z radnych musiałby zostać koordynatorem akcji.

Radna Agnieszka Niewińska zapytała, gdzie można znaleźć informacje w sprawie 

zmian co do stref płatnego parkowania i zmiany stawek opłat za parkowanie w strefie 

płatnego parkowania na terenie Otwocka.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że Rada Miasta Otwocka podjęła lub 

podejmie uchwałę w tej sprawie.

Ad. 7
Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach w imieniu wszystkich radnych podziękowała 

za wpływające życzenia świąteczne oraz zaproszenia na spotkania wigilijne. Następnie 

podziękowała wszystkim, którzy uczestniczyli w akcji mikołajkowej organizowanej przez 

PCPR.

Przewodnicząca Rady poinformowała o utworzeniu Klubu Radnych Powiatu 

Otwockiego - „Trzecia Droga - Powiat Otwocki".
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Ad. 8
Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski podziękował Dyrektor PCPR Małgorzacie 

Woźnickiej i Domom dla Dzieci za organizacje zbiórki prezentów, oraz radnemu Mateuszowi 

Traczykowi za aktywny udział.

Radna Bogumiła Więckowska zapytała czy Starosta podjął działania w sprawie 

ogrodzenia terenu Domu dla Dzieci przy ul. Cieszyńskiej.

Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski odpowiedział, że przyjrzy się sprawie i na 

następnej sesji przekaże jakie kroki zostaną podjęte.

Radna Bogumiła Więckowska odwołała się do pism przekazanych przez Prezes 

Spółki, w związku z podwyższeniem kapitału zakładowego PCZ sp. z o.o.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że radni otrzymali te pisma 

z zastrzeżeniem nie udostępniana danych spółki.

Radny Mateusz Kudlicki zaznaczył, że Rada otrzymała te dokumenty z klauzulą 

tajemnicy przedsiębiorstwa.

Radna Bogumiła Więckowska zaproponowała, by przekazywać potrzebne środki 

finansowe wcześniej, co pozwoli uniknąć kosztów sporów sądowych i odsetek.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że sytuacja PCZ sp. z o.o. jest bardzo 

dynamiczna, więc może być to trudne do wykonania.

Radny Andrzej Wojtyra zapytał, czy osoby, które przyczyniły się do strat i działań na 

niekorzyść Powiatu, zostaną pociągnięte do odpowiedzialności.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że poprzednia wypowiedź stworzyła 

wrażenie jakoby w tym piśmie wykazane były działania o charakterze przestępczym, a takie 

informacje nie są w nich zawarte.

Radny Andrzej Wojtyra zwrócił uwagę, że na stronie internetowej Powiatu nie pojawił 

komunikat w sprawie pożaru w Narodowym Centrum Badań Jądrowych.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus zachęcił do obserwowania mediów 

społecznościowych Powiatu.

Radny Andrzej Wojtyra stwierdził, że Zarząd Powiatu nie podjął prac nad projektem 

uchwały Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że Zarząd nie otrzymał jeszcze 

projektu uchwały.
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Mateusz Traczyk 

poinformował, że na posiedzeniu Komisji został przyjęty wniosek w sprawie przekazania 

projektu uchwały do Zarządu Powiatu celem zajęcia stanowiska.

Radny Jacek Czarnowski zgłosił porzucony od ok. 2 miesięcy samochód przy pasie 

zieleni na ul. Sikorskiego w Józefowie. Mieszkańcy wielokrotnie zgłaszali ten przypadek do 

Straży Miejskiej, lecz bezskutecznie. W związku z tym radny prosi Zarząd Powiatu o podjęcie 

interwencji.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach powiedziała, że sama wielokrotnie zgłaszała 

porzucone auta, a procedury ich usunięcia zajmują dużo czasu.

Radny Rafał Majewski poprosił o udzielenie informacji na temat II etapu budowy 

Domu Pomocy Społecznej Wrzos, czy wykonawca otrzyma wynagrodzenie za ten etap w tym 

roku oraz czy zostaną naliczone kary umowne za opóźnienia.

Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski odpowiedział, że II etap jest na ukończeniu, 

natomiast nie widzi możliwości oddania budowy do końca roku. Wykonany został protokół 

zawierający informacje na temat wykonanych prac i braków. W tym roku nie zostaną 

wypłacone żadne środki finansowe, a kary są naliczane dopiero kiedy etap się zakończy.

Ad. 9
Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach w związku ze zbliżającymi się świętami 

złożyła serdeczne życzenia mieszkańcom oraz wszystkim zgromadzonym.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, o godzinie 1855 Przewodnicząca Rady 

Grażyna Kilbach zamknęła obrady X sesji VII kadencji Rady Powiatu Otwockiego.

Przewodniczyła:

Grażyna Kilbach

Sporządziła:

Anna Karpińska
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